
«Развитие заводского
комплекса — важная

задача на ближайшее
время»

Олег Николаевич под-
робно проанализировал вы-
полнение производственной
программы подразделения.
В этом году ее реализация
была достаточно сложной,
но динамичной, подчеркнул
он. И администрацией и
руководителями всех уров-
ней была поставлена задача
по разработке мероприятий
по повышению эффективно-
сти использования нашего
заводского производствен-
ного потенциала. Были
пересмотрены ряд направ-
лений инвестиционной дея-
тельности, изменена такти-
ка и стратегия в отношениях
с главными заказчиками.
«Здесь важно укреплять до-
верие друг к другу, по-
вышать конкурентоспособ-
ность нашей продукции.
Сегодня на ремонтно-меха-
ническом заводе сконцен-
трированы ресурсы по про-
изводству комплектующих
для тепловыделяющих сбо-
рок. На очередные пять лет
мы планируем выпуск желе-
зобетонных изделий по заво-
ду специальных конструкций.
Приступили к формированию
профильного участка за-
вода спецконcтрукций «Ато-
мэнергомаша» в Нетеши-
не по реализации проекта
достройки двух энергобло-
ков ХАЭС». 

Что касается в целом
производственной про-
граммы, то за 10 месяцев

текущего года освоено 132
млн. грн. из запланирован-
ных 170 млн. грн. Это доста-
точно существенный пока-
затель по сравнению с
минувшим годом. На 2012
год предварительно пре-
дусмотрен объем работ на
195 млн. грн.

Говоря об основных за-
казчиках «Атомэнергома-
ша», а это все те же 95,6%,
— отечественные атомные
электростанции: ЗАЭС —
68%, РАЭС –17%, ЮУАЭС —
8%, ХАЭС — 7%, генераль-
ный директор отметил, что
здесь есть еще над чем
работать в плане продвиже-
ния продукции по этим
атомным станциям. 

По показателям оплаты
труда. За 10 месяцев фонд
оплаты труда составил 52
млн. грн., осуществлялись
вознаграждения по итогам
работы за год, надбавка за
профмастерство, за стаж
работы в электроэнергети-
ке, премиальные, а также
доплата к отпуску. Средняя
заработная плата за январь-
октябрь 2011 года состави-
ла 5534 грн., это на 15%
больше против соответ-
ствующего периода 2010
года, тогда было 4791 грн.
Это существенный рост
зарплаты в среднем по
машиностроению. Надо на-
ращивать объемы произ-
водства и повышать уровень
зарплаты. 

Мы должны верить в
себя, в свои силы и мобили-
зовывать на решение всех
этих задач персонал. Мы,

две стороны Коллективного
договора, это понимаем. 

Относительно охраны
труда. Закончена аттеста-
ция рабочих мест во вред-
ных и тяжелых условиях
труда. Несчастных случаев
на производстве не было,
профессиональных заболе-
ваний не зафиксировано.
Но 85 несчастных случаев
произошло с работниками
«Атомэнергомаша», не свя-
занных с производством.
Следует обратить на это
внимание всем нам, вмес-
те с профорганизацией, и
вести активную профилак-
тическую деятельность, со-
действовать здоровому об-
разу жизни и безопасному
труду. На 883 тыс. грн.
выполнено мероприятий по
приобретению средств ин-
дивидуальной защиты, про-
ведению аттестации рабочих
мест, обеспечению бесплат-
ного лечебно-профилактиче-
ского питания, проведению
медосмотров, предусмот-
ренных Коллективным дого-
вором Компании. 

В 2011 году на реализа-
цию социальных программ
ОП «Атомэнергомаш» зап-
ланировано 6,1 млн. грн. За
прошедшие 10 месяцев ис-
пользовано 5,1 млн. грн. на
следующие цели: содержа-
ние столовых и буфетов,
отчисления профкому, куль-
турно-массовые и спортив-
ные мероприятия, работу с
молодежью, оздоровление,
медобслуживание персона-
ла — вакцинация, приобре-
тение путевок на оздоров-

ление, другие социальные
льготы, предусмотренные
колдоговором. Предостав-
ляется материальная по-
мощь детям-инвалидам,
сиротам. Помощь на погре-
бение, одноразовые выпла-
ты при уходе на пенсию.
Оказана помощь в связи с
тяжелым материальным по-
ложением девяти работни-
кам, также на лечение рабо-
тающим и пенсионерам —
заводчанам. 91 работнику
выдана беспроцентная ссуда.

Докладчик также под-
робно информировал соб-
равшихся о проведенных в
подразделении культурно-
массовых, физкультурно-
оздоровительных и спортив-
ных мероприятиях. Особо
отметил успехи заводских
команд по плаванию и участ-
ников парусных регат на
кубок Каховского моря, кото-
рые три года подряд держат
первенство по области. 

(Окончание на 2-й стр.)
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ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»: ПРАЦЕДАВЕЦЬ І ПРОФСПІЛКА

ВП «АТОМЕНЕРГОМАШ»: ЗВІТИ НЕ ДЛЯ ГАРНОГО СЛІВЦЯ…

РРЕЗУЛЬТАТЫ КОЛЛЕКТИВНЫХ УСИЛИЙ — НА ОПЕРЕЖЕНИЕЕЗУЛЬТАТЫ КОЛЛЕКТИВНЫХ УСИЛИЙ — НА ОПЕРЕЖЕНИЕ
Большой по размерам зал заседаний обособленного

подразделения «Атомэнергомаш» ГП НАЭК «Энерго-
атом», где состоялись конференции трудового коллек-
тива о выполнении двухсторонних обязательств по
Коллективному договору за 2011 год и отчетно-выбор-
ная, был почти заполнен (из 109 делегатов зарегистри-
ровались 96) на протяжении всего времени проведения
этих ответственных событий. Конечно, здесь сказались
предлагаемая тема собраний, участие в них Председа-
теля Атомпрофсоюза Украины Валерия Матова, при-
бывшего в этот день в г. Энергодар на выездной Пленум
ЦК и представительный по составу участников семинар-
тренинг, и вице-президента Компании по ремонту и
заводскому комплексу Владимира Пышного. 

Отличительной чертой конференций, которые вел
председатель первичной профорганизации ОП «Атомэ-
нергомаш» Виктор Полихранов, было и то, что здесь шел
конструктивный разговор, велись дискуссии о реалиях и
перспективе обособленного подразделения, которое
включает в себя заводы — нестандартного оборудова-
ния и трубопроводов, специальных конструкций и
ремонтно-механический, расположенный в г. Южноук-
раинск. Еще одна особенность коллективного меро-
приятия касалась отчетного доклада генерального
директора ОП «Атомэнергомаш» Олега Рогожникова,
который в значительной мере перемежевывался циф-
рами и фактами с профсоюзной жизнью подразделе-
ния, что свидетельствует о доверительных партнерских
отношениях.

СХВАЛЕНО ПАРАМЕТРИ 
КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ 
КОМПАНІЇ НА 2012—2013 РОКИ

8 грудня у будинку Федерації профспілок України відбула-
ся конференція трудового колективу ДП НАЕК «Енергоатом», у
якій взяв участь Голова Атомпрофспілки України Валерій
Матов.

Делегати представницького зібрання, заслухавши та обго-
воривши доповідь президента Компанії Юрія Недашковського
про підсумки роботи ДП НАЕК «Енергоатом» у 2011 році і перс-
пективи на найближчий період та співдоповідь голови проф-
спілкового комітету первинної профспілкової організації
Компанії Олексія Лича, а також інформацію про хід виконання
Колективного договору ДП НАЕК «Енергоатом» у цьому році,
прийняли постанову, в одному із дев’яти пунктів якої зазначе-
но: «Схвалити Колективний договір Компанії на 2012—2013
роки з урахуванням змін та доповнень, висловлених у ході цієї
конференції трудового колективу ДП НАЕК «Енергоатом». 

(Докладніша інформація буде)



(Окончание.
Начало на 1-й стр.)
Под эгидой профкома

устраиваются соревнования
в цехах по шахматам, доми-
но во время обеденного
перерыва, проводятся тради-
ционные праздники дворово-
го футбола, поддерживаются
занятия детей работников
парусным спортом в клубе
«Борисфен», кружке юных
туристов.

По мнению руководите-
ля «Атомэнергомаша», в це-
лом усилия администрации
по обязательствам колдого-
вора выполнены за 2011 год. 

Комментируя раздел
производственной програм-
мы, который осветил док-
ладчик, вице-президент
Компании Владимир Пыш-
ный подчеркнул, что в 2011
году постоянно имели место
неритмические поставки
сырья и материалов завод-
скому комплексу для изго-
товления заказов наших
АЭС. «Мы еще не переломи-
ли деловые отношения по
линии ОП «Атомкомплект»,
когда все поставки должны
быть закреплены за ОП

«Атомэнергомаш». В про-
тивном случае это лихора-
дит весь производственный
процесс, работу трудового
коллектива. Больше такое
не повторится. В связи с
этим уже подготовлены и
подписаны необходимые
документы».

В 2009—2010 годах мы
обеспечили все наши АЭС
надежной, эффективной теп-
ловой изоляцией с маркой
«Атомэнергомаша». Уже от-
крывается дорога на внеш-
ний рынок, в первую очередь,
это Российская Федерация. 

Подразделение, повто-
рюсь, смело взяло на себя
организацию производства
высокотехнологических из-
делий, которые будут ис-
пользованы российской
компанией ТВЭЛ при фаб-
рикации ядерного топлива
для украинских АЭС. В
декабре мы должны полу-
чить разрешение на изготов-
ление этих комплектующих.
И в ядерном топливе 2012
года будут наши изделия. 

Как задел на будущее
«Атомэнергомаш» восстано-
вил технологию изготовления
строительных железобетон-
ных и металлоконструкций
для достройки 3-го и 4-го
блоков ХАЭС, одного из кор-
пусов национального учебно-
го центра по подготовке пер-
сонала на промплощадке
ЗАЭС.

Какие трудности нас
здесь ожидают? Хотелось
бы, чтоб и профсоюзная
организация и трудовой
коллектив сконцентрирова-
ли свою работу на подготов-
ке кадров, особенно про-
фессионально-технического
профиля, а также рабочих и
ИТР. Проблема нехватки
таких кадров присуща всей
стране, но нам это надо
решать на месте, чтобы вы-
полнить собственный план
развития и реализовать на-
ши с вами проекты. 

Далее председатель
профкома ОП «Атомэнер-
гомаш» Виктор Полихранов
информировал о решении
соответствующей комиссии
ГП НАЭК «Энергоатом», что
все разделы Коллективного
договора Компании в ос-
новном воплощены. Хотя по
охране труда есть неболь-
шие проблемы, связанные с
несвоевременным обеспе-
чением спецодеждой. Из-
вестно, что администрация
Компании работает над
этими вопросами, посколь-
ку нередко приходится бы-
вать в НАЭК, они постоянно
рассматриваются на прези-
диумах и пленумах ЦК Атом-
профсоюза. Но, по словам
профлидера, в «Атомэнер-
гомаше» положение по дан-
ной позиции охраны труда
одно из лучших. Проблема
такая решается в рабочем
порядке, на месте.

По жилью. Очереди у нас
как таковой нет, мы состоим
в соответствующих списках
на ЗАЭС и на ЮУАЭС, пос-
леднее касается ремонтно-
механического завода. В
нынешнем году мы жилья не
получали. Социального сей-
час практически нет, будет
платное. Каким образом это
будет происходить, решит-
ся на конференции трудово-
го коллектива Компании. 

Председатель профко-
ма ремонтно-механическо-
го завода Людмила Корчак в
своем выступлении публич-
но обратила внимание отде-
ла социального развития
«Атомэнергомаша» на ока-
зание материальной помо-
щи одному из работников
завода, перенесшему тяже-
лую и дорогостоящую опера-
цию. Профком подразделе-
ния сразу пошел навстречу
его просьбе, констатировала
она, а соцработники «Ато-
мэнергомаша» с августа се-
туют о недостатке средств
на такие цели.

На заводе также пробле-
ма с финансированием ме-
дпункта, «Атомэнергомаш»
не перечисляет деньги на
оплату медработнику.

На выступление Люд-
милы Александровны гене-
ральный директор «Атомэ-
нергомаша» тотчас ответил,
что уже подписано решение
администрации о выделе-
нии данному работнику
завода 15 тыс. грн. (в связи
с этим также сделал сооб-
щение начальник отдела
соцразвития ОП «Атомэнер-
гомаш» Анатолий Гайда-
бура. — Прим. кор.). Хо-
телось бы в таких случаях
всем помочь вовремя, под-
черкнул Олег Рогожников,

но средства ограничены.
Относительно выплат по мед-
пункту. Мы стараемся не
нарушать их сроки, но, к сожа-
лению, бывают задержки.

Иван Попов, директор
завода специальных кон-
струкций, затронул тему
методических рекомендаций
в сфере труда и заработной
платы, разработанных год
назад профильным отделом
«Атомэнергомаша», где во-
обще отсутствует слово
завод как реально суще-
ствующая сегодня структура.
«Я написал по этому поводу
уже массу записок, но ника-
кого решения не принято». 

Снабженцы Компании
не несут никакой ответст-
венности за непоставки
спецодежды, материалов,
заявил Иван Николаевич. 

Планы у нас большие,
подытожил руководитель
завода, но они могут быть
осуществлены только при
ответственном отношении к
делу — от директора до сле-
саря. Только так может раз-
виваться предприятие».
Деятельность профкома

понятна каждому 
работнику

Повестка дня профсоюз-
ной конференции содержа-
ла несколько вопросов, но
основное внимание собрав-
шихся было сосредоточено
на двух главных — отчете о
работе профкома ОП «Ато-
мэнергомаш» за предыду-
щий пятилетний период и
выборах председателя.

Подобные собрания уже
состоялись во всех 17 проф-
группах, трех цеховых про-
форганизациях обособлен-
ного подразделения, на
которых обсуждались са-
мые злободневные темы
внутрисоюзной жизни и со-
циально-трудовых отноше-
ний, отметил в своем докла-
де председатель первичной
профорганизации «Атомэ-
нергомаша» Виктор Полих-
ранов. 

Профком первички, соз-
данной 18 июня 2004 года 
и насчитывающей сегодня
1001 члена профсоюза из
1004 заводчан, а также 159
неработающих пенсионе-
ров, состоит из 17 человек.
Ответственных людей, с ак-
тивной жизненной позици-
ей, направленной на защиту
прав работников обособ-
ленного подразделения.

Вопросы, которые расс-
матривались на заседаниях
профкома, прежде всего,
касались конкретной рабо-
ты в трудовых коллективах,
подчеркнул оратор. В цен-
тре внимания — разработка
и контроль за реализаций

условий Коллективного до-
говора. Это касается вопро-
сов создания надлежащих
условий труда на рабочем
месте, систематически —
по заработной плате, атте-
стации рабочих мест, ана-
лиза заболеваемости. Мы
пытаемся удовлетворить
всех желающих оздоровить-
ся и отдохнуть, как работни-
ков, так и членов их семей.
Не менее важным является
организация культурно-мас-
совых и физкультурно-спор-
тивных мероприятий, осу-
ществление молодежной
политики, проведение под-
шефной работы. Несмотря
на сложность и объемность
всех этих составляющих
профработы, в большинстве
своем озвученных в выступ-
лении, так сказать, собствен-
ника в лице генерального
директора «Атомэнергома-
ша», профлидер по каждому
из направлений, по-реви-
зорски, четко отчитался в
части и доходов и расходов,
включая издержки на неко-
торые другие мероприятия,
в том числе и благотвори-
тельные. Он высказал благо-
дарность за оказание различ-
ного вида помощи первичной
профорганизации «Атомэ-
нергомаша» профкомом ГП
НАЭК «Энергоатом» и ЦК
Атомпрофсоюза.

Многие из выступающих,
с трибуны конференции и с
мест, с пониманием и под-
держкой оценивали дей-
ствия профкома и его пред-
седателя по социальной
защите работников. Также
было обращено внимание
членов этого коллегиального
профоргана на активизацию
повсеместной работы по
укреплению трудовой, про-
изводственной и технологи-
ческой дисциплины, что
непременно даст увеличе-
ние выпуска продукции и
рост доходов работающих.

На конференции высту-
пил Председатель Атомп-
рофсоюза Украины Валерий
Матов. Он, в частности,
остановился на проблемах
развития профдвижения 
в Украине, навязывания
властными структурами и
некоторыми политиками
своих методов воздействия
на внутриуставную деятель-
ность профсоюзов, особен-
но в предвыборный период
2012 года. «Сегодня фун-
кции профсоюза сводятся
только к консультациям, —
подчеркнул Валерий Алек-
сеевич, — но мы хотим
понять политику нашего
государства — куда мы
идем, что будем делать и за
счет чего. Парламент спо-

койно принял так называе-
мую пенсионную реформу,
не поддержанную народом,
такую же участь ожидает
Жилищный кодекс, несколь-
ко лет кряду делаются
попытки сужения защищен-
ности человека труда в
проекте Трудового кодекса.
Надо искать новые, солидар-
ные формы работы, чтобы
сообща противостоять вызо-
вам времени и отстаивать
интересы трудящихся»й.

Председатель Атомп-
рофсоюза охарактеризовал
Виктора Полихранова как
настойчивого и неравнодуш-
ного к проблемам работни-
ков председателя, которого
знает уже много лет.

Все ораторы оценили
работу первичной профор-
ганизации и профкома как
удовлетворительную. Пред-
седателем снова единог-
ласно был избран Виктор
Пантелеевич Полихранов.

Фотоинформация
Николая ВАРЧИНОГО

Кабінет Міністрів України ухвалив
постанову «Деякі питання розслідування
та обліку нещасних випадків, професій-
них захворювань і аварій на виробницт-
ві».

Це, на думку профспілок, важливий
документ, узгодження положень якого було
досить тривалим. Відбулася низка нарад,
«круглих столів», обговорень за участю соці-
альних партнерів. Чинний раніше порядок
розслідування нещасних випадків не дозво-
ляв видавати акти про випадок доти, доки
свого висновку не зроблять слідчі органи.
Процес міг тривати занадто довго, навіть
1,5—2 роки.

За новим документом, якщо у місячний
термін слідчі органи не надали інформацію

про обставини й причини аварії, що призве-
ла до нещасного випадку, відповідна комісія
самостійно визначає орган, що проводить
розслідування. Якщо внаслідок нещасного
випадку особа, яка забезпечує себе робо-
тою самостійно, чи підприємець, який
добровільно сплачує страхові внески, і вони
не є членами профспілки, все одно про цей
випадок повідомляється територіальній
профорганізації. 

Важливим пунктом постанови Кабінету
Міністрів є норма, за якою роботодавець
зобов’язаний забезпечити належні умови
для роботи комісії із розслідування нещас-
них випадків і про її створення обов’язково
письмово повідомити потерпілого або упов-
новажену ним особу. 

І ще. Якщо раніше розслідування прово-
дилося за три доби, то тепер — за три робо-
чих дні. За новим порядком потерпілий
обов’язково буде обстежений у лікувально-
профілактичному закладі на наявність алко-
голю чи наркотичних речовин в організмі.

Під час узгодження документа профспіл-
ки наполягли на тому, аби чіткіше виписати
пункт щодо зв’язку нещасного випадку із
виробництвом. У новому положенні це
закріплено у пункті 15 частини 7. Якщо випа-
док стався під час виконання дій в інтересах
підприємства, на якому працює потерпілий,
тобто дій, які не належать до його трудових
(посадових) обов’язків, наприклад, запобі-
гання аваріям або рятування людей і майна
підприємства, а також будь-яких дій за
дорученням роботодавця, то він вважається
таким, що пов’язаний із виробництвом. Це
стосується також і участі, наприклад, у спор-
тивних змаганнях або інших масових захо-
дах, які проводяться за рішенням органів

управління за наявності відповідного розпо-
рядження роботодавця.

Представники профспілок, регламентує
постанова, можуть брати участь у розсліду-
ванні всіх нещасних випадків, що сталися з
працівниками або особами, які забезпечу-
ють себе роботою самостійно. Завдання
профспілок — не допустити безпідставного
звинувачення потерпілого, а також запобіг-
ти спробам не пов’язати нещасний випадок
із виробництвом.

Важливість ухвалення постанови Ка-
бінету Міністрів «Деякі питання розслідуван-
ня та обліку нещасних випадків, професій-
них захворювань і аварій на виробництві»
полягає в урегулюванні багатьох норм від-
повідно до законодавства, у забезпеченні
належного соціального захисту потерпілих
та організації виплат Фондом соціального
страхування від нещасних випадків на ви-
робництві. 

Петро ВАСИЛЕНКО

15 грудня 2011 року2 №50 (576)

НОВЕ У ЗАКОНОДАВСТВІ: ДО УВАГИ ПРОФСПІЛКОВЦІВ

Потерпілим на виробництві — 
належний соціальний захист

ВП «АТОМЕНЕРГОМАШ»: ЗВІТИ НЕ ДЛЯ ГАРНОГО СЛІВЦЯ…

РРЕЗУЛЬТАТЫ КОЛЛЕКТИВНЫХ УСИЛИЙ — НА ОПЕРЕЖЕНИЕЕЗУЛЬТАТЫ КОЛЛЕКТИВНЫХ УСИЛИЙ — НА ОПЕРЕЖЕНИЕ



На слуху почин групи американських
багатіїв, які виступили з ініціативою, аби в
період кризових загострень законодавчо
ухвалити збільшення бази оподаткування
їхніх статків. Поки що невідомо, як це
вирішено у США. Проте ми знаємо, що у
багатьох країнах податок для багатих уже
давно запроваджено, а в деяких це
питання обговорюється. 

В Україні про це нещодавно також
заговорили. Уже дійшло до розроблення
відповідного законопроекту, про який не
раз у своїх виступах згадує віце-прем’єр-
міністр — міністр соціальної політики
Сергій Тігіпко. Передбачається, що до
Податкового кодексу України будуть вне-
сені зміни щодо запровадження податку
на багатство. 

— Нічого нового ми не винаходимо, —
каже Сергій Тігіпко, — це звичайна світо-
ва практика, коли у скрутні економічні
часи багаті люди йдуть на додаткові вит-
рати...

Багатьох тих, хто може бути причет-
ним до апробування та аналізу законоп-
роекту, хвилює не саме встановлення
податку для багатих, а — хто ж підпаде під
розряд багатих. Чи не потраплять до
цього списку ті, хто насправді представ-
ляє не когорту багатих, а середній клас?

На думку Міністерства соціальної
політики, оподаткуванню підлягатимуть
елітне майно та певні елементи розкоші:

дорогі автомобілі, літаки, мотоцикли,
великі будинки і земельні ділянки, дорогі
речі (годинники, одяг, ювелірні вироби),
вартість яких перевищуватиме понад
20—30 розмірів мінімальної заробітної
плати. Без цього в житті можна обійтися
або замінити на дешевше. Мінсоцполі-
тики вже підрахувало, що оподаткування
за таким переліком може дати казні
додатково 800 млн. гривень. Будинки та
коштовні речі підпадатимуть до розряду
оподатковуваних під час їх купівлі. Але це
буде в майбутньому. Ті, хто вже купив і
має коштованості та інше майно до при-
йняття закону, залишаться із своїм
добром без оподаткування. Можливо, що
в законопроекті під час його обговорення
буде передбачено й для таких певні
норми.

Законопроект про введення податку
для багатих вже обговорюється.

Позицію Федерації профспілок Ук-
раїни щодо змісту проекту закону висло-
вив заступник Голови Григорій Осовий:
«...необхідно запроваджувати додаткові
види оподаткування у зв’язку із майно-
вим розшаруванням населення країни. І
ми бачимо, що питання несправедли-
вості стають очевидними! Аналітичні
дослідження наших фахівців засвідчу-
ють, що оподаткування трудових доходів
там, де є прозорий заробіток, удвічі-
тричі вище, ніж оподаткування доходів

від капіталу. Законопроект частково у
змозі врегулювати деякі питання, і ми
обов’язково надішлемо свої пропозиції
до Міністерства соціальної політики
України, своє бачення, що слід відкори-
гувати». 

Тим часом у проекті закону про розкіш
вже є конкретні орієнтири. Скажімо, ті,
кого уряд віднесе до категорії багатих,
щорічно віддаватимуть 2% мінімальної
зарплати за кожен квадратний метр квар-
тири, починаючи із 300 кв. м, те ж саме
стосуватиметься і тих, у кого площа біль-
ша ніж 600 кв. м. Якщо земельна ділянка,
що перебуває у володінні, більша 0,5, то її
власник платитиме 5% нормативної оцін-
ки ділянки, або 25 % середньої оцінки
землі в області. 20 % мінімальної зарпла-
ти доведеться викласти за кожні 100 куб.
см об’єму двигуна автомобіля. А за кожен
кілограм ваги таких транспортних засо-
бів, як літак і гвинтокрил, стягуватиметься
податок у розмірі 0,2% мінімальної зарп-
лати.

Та чи дійдуть такі конкретні розцінки
на багатство до закону — поживемо-
побачимо. Чомусь суперечки у пресі роз-
горнулися не навколо оподаткування
великих будинків і земельних діля-
нок,літаків і мерседесів, а навколо
мотоциклів. Питається, чи такий вид
транспорту характерний для багатих?
Во-чевидь, таких, хто має надзвичайно

дорогі мотоцикли, що коштують більше 8
тисяч доларів, не так уже й багато. Чи
довго їздять багаті байкери — синки бага-
тіїв на таких мотоциклах? Вони дуже
швидко пересідають на коштовні автівки
та літальні апарати.

Податкова служба, долучившись до
обговорення законопроекту, вважає, що
не треба придумувати велосипед і при-
ймати окремий закон «Про внесення змін
до Податкового кодексу України щодо
запровадження податку на багатство», а
просто внести зміни до ставок уже чинно-
го кодексу. Але ця пропозиція поки що не
почута.

Обговорення законопроекту триває.
Результат може бути передбачуваним:
якщо питання стосується багатої еліти,
то воно розглядається досить довго, а
якщо простих людей — то занадто швид-
ко. До того ж багаті люди зі своїми вели-
кими грішми уміють шукати й знаходити
безліч лазівок, аби не поділитися з бідни-
ми. 

На жаль, таке життя сьогодні.
Правда є й прогрес: закон про скасу-
вання допомоги сім’ям з дітьми, які
«розкошують», маючи холодильники і
телевізори, а то ще й машину, довелося
не ухвалювати і зняти з розгляду. Чор-
нобильці також уже дечого домоглися.
Тож, може, і нашу вулицю переймену-
ють у вулицю Справедливості? Але ж
так хочеться, щоб від багатих хоча б
якась копієчка збільшила пенсію чи
мізерну зарплату. 

Петро ШВЕЦЬ 

ЗАСНУВАННЯ ПРОФСПІЛ-
КОВОГО КОМІТЕТУ.

ГОЛОВИ ПРОФСПІЛКО-
ВОГО КОМІТЕТУ

Профспілкова організа-
ція дирекції будівництва
Южно-Української АЕС була
створена весною 1975 року.
Першими головами проф-
спілкової організації (на гро-
мадських засадах) були:
Джураєв Михайло Михай-
лович — інженер виробничо-
технічного відділу, очолював
профспілковий комітет з
1975 року і до кінця 1977-го,
Балакін Олександр Бори-
сович — обхідник гідрос-
поруд каскаду ГЕС-ГАЕС
(1978—1979 роки), Щеглов
Анатолій Іванович — елект-
рослюсар 6-го розряду пус-
корезервної котельні, (1979—
1980 роки).

15 жовтня 1980 року від-
булася конференція трудо-
вого колективу Южно-Ук-
раїнської АЕС, на якій було
обрано головою профспіл-
кового комітету Поно-
маренка Олександра Ва-
сильовича. Народився він 18
листопада 1941 року. Освіта
вища, в 1974 році закінчив
Вищу Московську шко-
лу профспілкового руху
ВЦРПС. На профспілковій
роботі з 1972 року. Наго-
роджений знаком Мінпали-
венерго «Почесний енерге-
тик України», знаком ФПУ
«Заслужений працівник
профспілок України», По-
чесною грамотою ЦК Атом-
профспілки, присвоєне зван-
ня «Почесний працівник
Южно-Української АЕС».
Неодноразово обирався де-
путатом Южноукраїнської
міської ради.

Як голова профспілкової
організації ЮУАЕС Поно-
маренко О. В. працював на
постійній основі і займався
всіма аспектами життя тру-
дового колективу атомної
електростанції до 2011 року,
коли тяжка хвороба перед-
часно обірвала його життя. 

2007 року головою проф-
спілкового комітету ВП
ЮУАЕС був обраний Ле-
щотний Володимир Івано-
вич. Народився він16 листо-
пада 1949 року. Працює на
Южно-Українській АЕС з 23
січня 1980 року. Прибув тоді
на будівництво Южноук-
раїнського енергокомплек-
су з Сибірського хімічного
комбінату. Розпочав свій
трудовий шлях на посаді
електрослюсаря 5-го розря-
ду цеху теплової автоматики
та вимірювань (ЦТАВ). Брав
активну участь у пусконала-

годжувальних роботах усіх
енергоблоків енергокомп-
лексу в групі автоматично-
го хіміко-газового аналізу. 
З 1985 року призначений
майстром групи спецвимі-
рювань, з 1986-го —стар-
шим майстром дільниці це-
хового ремонту ЦТАВ.

З 1985-го по 1998 рік
постійно працівники цеху
довіряли йому очолювати
профспілковий цеховий ко-
мітет.

Неодноразово Лещот-
ний В. І. обирався трудовим
колективом АЕС до складу
профспілкових комітетів як
атомної електростанції, так і
ДП НАЕК «Енергоатом» й
активно там працював.

2000 року його обрано
заступником голови проф-
спілкового комітету ВП
ЮУАЕС.

Він нагороджений Гра-
мотою та Почесною грамо-
тою Президії ЦК Атомпроф-
спілки, Грамотою ДП НАЕК
«Енергоатом», знаками «Від-
знака Атомпрофспілки Ук-
раїни» та «Почесна відзнака
Атомпрофспілки України».
АПАРАТ ПРОФСПІЛКОВО-

ГО КОМІТЕТУ
У різні роки заступниками

Пономаренка Олександра
Васильовича обиралися:
Степанов Віктор Михайло-
вич (1983—1989 роки), Шве-
дов Віктор Тимофійович
(1989—1991 роки), Назарен-
ко Володимир Михайлович
(1989—2002 роки), Лещотний
Володимир Іванович (2000—
2007 роки), Кичак Валерій
Леонідович (2002—2005 ро-
ки).

Першим бухгалтером
профспілкового комітету з
лютого 1981 року була при-
значена Вербіна Тетяна
Іванівна. Старшим бухгалте-
ром профспілкового коміте-
ту з травня 1985 року пра-
цює Миронова Людмила
Василівна. Діловодом проф-
спілкового комітету з 1991
року є Леус (Вижол) Світ-
лана Олексіївна.

Багато років у штаті
профспілкового комітету
ЮУАЕС працював технічним
інспектором праці ЦК проф-
спілки Лисицький Анатолій
Олександрович.

Заступниками Лещот-
ного Володимира Івановича
обрані:  Онуфрієнко Вале-
рій Васильович — 2007 року,
Кичак Валерій Леонідович —
2009 року.

Головою профспілкового
комітету енергоремонтного
підрозділу  ЮУАЕС обрано
Жалдака Віктора Петровича.

На посаді юриста відділу
правової роботи ЦК Атомп-
рофспілки працює в об’єд-
наній організації Бондарен-
ко Дмитро Оксентійович,
технічним інспектором з
охорони праці ЦК Атомп-
рофспілки — Дроботов
Володимир Вікторович.

Діловод профспілкового

комітету — Дроботова Те-
тяна Анатоліївна.

РОБОТА ПРОФСПІЛКО-
ВОГО КОМІТЕТУ

У перші роки на базі
профспілкового комітету
формувалися практично всі
трудові колективи соціаль-
ного спрямування, а їхні
перші керівники приймали-
ся на роботу і входили до
штату профспілкового комі-
тету (кінотеатр «Луч», спорт-
комплекс «Олімп», палац
культури «Енергетик», цент-
ральна бібліотека, профі-
лакторій «Іскра», відділ ди-
тячих дошкільних закладів,
клуб юного техніка).

При профспілковому ко-
мітеті діяли постійні комісії,
які охоплювали всі напрями
життєдіяльності колективу:
виробничо-масова, постій-
но діюча виробнича нарада
(президія), оргмасова, із
соціального страхування,
громадського контролю, по
роботі з молоддю, з культур-

но-масової роботи, ревізій-
на комісія, по роботі з жінка-
ми, з охорони праці і техніки
безпеки, житлово-побутова,
із садівництва, із заробітної
плати і нормування праці,
сприяння сім’ї і школі.
Працювали ради: наставни-
ків, передовиків комуністич-
ної праці, майстрів, товари-
ських судів і рада всесоюз-
ної спілки винахідників і
раціоналізаторів, а також
дитяча спортивна спілка
ЮУАЕС «Авангард».

Серед найскладніших
питань, які у перші роки
будівництва Южноукраїнсь-
кого енергокомплексу дово-

дилося вирішувати проф-
спілковому комітету, були:
супровід спорудження жит-
лових будинків і розподіл
житла згідно з чергою, суп-
ровід будівництва і розподіл
місць у дитячих садках
міста, відведення землі і
виділення земельних діля-
нок у садово-городніх то-
вариствах працівникам АЕС.

ВАЖКІ ЧАСИ
Після розпаду Радянсь-

кого Союзу всім трудовим
колективам атомної енер-
гетики України довелося
пережити надзвичайно
важкі часи невиплати заро-

бітної плати, акції протес-
ту.

Координуючою і спря-
мовуючою силою у цей
нелегкий період стала Атом-
профспілка України і проф-
спілковий комітет ДП НАЕК
«Енергоатом».

АТОМНА ЕНЕРГЕТИКА —
МАЙБУТНЄ НАШОЇ 

ДЕРЖАВИ
Упродовж 20 років від

моменту створення Атомп-
рофспілки відбулося багато
радісних подій у колективах
АЕС. Введені в експлуатацію
6-й енергоблок Запорізької
АЕС, 2-й енергоблок Хме-
льницької АЕС, 4-й енергоб-

лок Рівненської АЕС, 1-й і 2-
й агрегати Ташлицької гід-
роакумулюючої електрос-
танції.

Сьогодні профспілковий
комітет, окрім основних зав-
дань і напрямів роботи,
значну увагу приділяє діяль-
ності молодіжної організації
молоді первинної профор-
ганізації ВП ЮУАЕС  і, зви-
чайно, ветеранам. 

У профспілковій орга-
нізації ветеранів праці
ЮУАЕС перебувають на
обліку 973 члени профс-
пілки, колишні працівники
атомної станції.

До 65-ї річниці Перемоги
у Великій Вітчизняній війні
профспілковим активом ВП
ЮУАЕС організований і про-
ведений пробіг від Парку
Слави у місті Києві до Ме-
моріального комплексу міс-
та Южноукраїнськ. 

Щорічно на базі відпо-
чинку Запорізької АЕС 
«Гілея» проводяться виїз-
ні семінари профспілко-
вого активу. Спеціалісти
Атомпрофспілки й організа-
ційних профланок відокрем-
лених підрозділів готують і
проводять під час семінарів
тематичні лекції для їх учас-
ників.
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Южноукраїнська об’єднана організація Атомпрофспілки

Зліва — направо:  ТУЛЬСЬКИЙ Михайло Іванович, секретар партко-

му ЮУАЕС, ФУКС Володимир Павлович — директор ЮУАЕС, ПОНО-

МАРЕНКО Олександр Васильович — голова профкому ЮУАЕС

Акції протесту в місті Южноукраїнську. На трибуні перед Палацом

культури «Енергетик» — Пономаренко О.В.

Апарат профкому 2007—2012 років. Сидять (зліва — направо): Дро-

ботова Т.А., Вербіна Т.І., Миронова Л.В., Вижол С.О., Бондаренко

Д.О., стоять зліва-направо: Жалдак В.П., Кичак В.Л., Лещотний В.І.,

Дроботов В.В., Дідуренко А.В. (водій профкому), Онуфрієнко В.В.
Делегація Южноукраїнської об’єднаної організації профспілки на

семінарі в оздоровчому комплексі «Гілея»

СОЦІАЛЬНІ СТАНДАРТИ НЕСПРАВЕДЛИВОСТІ

Чи поділяться багаті з бідними?..



КАБІНЕТ МІНІСТРІВ УКРАЇНИ 
ПОСТАНОВА 

від 23 листопада 2011 р. № 1210
Про підвищення рівня соціального захисту 

громадян, які постраждали внаслідок Чорнобильської
катастрофи

(Витяг)
Кабінет Міністрів України постановляє:

1. Затвердити Порядок обчислення пенсій особам, які
постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи, що
додається.

2. Пенсійному фонду України забезпечити здійснення
перерахунку пенсій, призначених особам, які постраждали
внаслідок Чорнобильської катастрофи, до набрання чиннос-
ті цією постановою, за матеріалами пенсійних справ.

3. Міністерству охорони здоров’я та Міністерству
надзвичайних ситуацій забезпечити оптимізацію системи
проведення експертизи щодо встановлення причинного
зв’язку хвороб з дією іонізуючого випромінювання та інших
шкідливих факторів, що виникли внаслідок Чорнобильської
катастрофи, шляхом ліквідації обласних (міських) спеціалі-
зованих лікарсько-консультативних комісій і скорочення
кількості міжвідомчих експертних комісій до трьох і дитячих
спеціалізованих лікарсько-консультативних комісій до двох
та затвердити порядок участі Всеукраїнської громадської
організації інвалідів «Союз Чорнобиль України» під час розг-
ляду питання щодо встановлення причинного зв’язку хвороб
з дією іонізуючого випромінювання та інших шкідливих фак-
торів, що виникли внаслідок Чорнобильської катастрофи.

4. Визнати такими, що втратили чинність, постанови
Кабінету Міністрів України згідно з переліком, що додається.

5. Ця постанова набирає чинності з 1 січня 2012 року.
Прем’єр-міністр України

М. АЗАРОВ 
ЗАТВЕРДЖЕНО

постановою Кабінету Міністрів України 
від 23 листопада 2011 р. № 1210
ПОРЯДОК

обчислення пенсій особам, які постраждали внаслідок
Чорнобильської катастрофи

Цей Порядок визначає механізм обчислення пенсій по
інвалідності, що настала внаслідок каліцтва чи захворюван-
ня, і пенсій у зв'язку з втратою годувальника внаслідок
Чорнобильської катастрофи відповідно до статей 54 і 57
Закону України «Про статус і соціальний захист громадян,
які постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи»
(далі — пенсії). Пенсії за бажанням осіб можуть призначати-
ся виходячи із заробітної плати, одержаної за роботу в зоні
відчуження в 1986—1990 роках, у розмірі відшкодування
фактичних збитків.

2. Заробітна плата для обчислення пенсій враховується
за будь-які 12 місяців підряд такої роботи.

3. У разі коли особа пропрацювала у зоні відчуження:
1) з дня аварії не менш як 12 місяців підряд, за її бажан-

ням пенсія може обчислюватися виходячи із заробітної
плати за будь-який повний календарний місяць роботи в
зазначеній зоні;

2) на промисловому майданчику Чорнобильської АЕС не
менш як 12 місяців у період з 26 квітня 1986 р. до 1 серпня
1987 р., за її бажанням пенсія може обчислюватися виходя-
чи із заробітної плати за будь-який повний календарний
місяць роботи в зоні відчуження. Якщо така особа виводила-
ся із зони Чорнобильської АЕС за медичними показниками у
зв’язку з переопроміненням, за її бажанням пенсія може
обчислюватися виходячи із заробітної плати за будь-який
повний календарний місяць роботи на промисловому май-
данчику Чорнобильської АЕС;

3) менш як 12 місяців підряд, пенсія обчислюється вихо-
дячи із заробітної плати за повні календарні місяці підряд у
зоні відчуження; 

4) менше календарного місяця у 1986—1990 роках, за її
бажанням пенсія може обчислюватися виходячи із заробіт-
ної плати, одержаної за роботу у зоні відчуження, за весь
фактично відпрацьований час, в одному із неповних кален-
дарних місяців роботи протягом цих років, без додавання
суми заробітної плати за період роботи за межами зони від-
чуження. У такому разі заробітна плата за весь фактично
відпрацьований час ділиться на число відпрацьованих днів,
а одержана сума множиться на 25,4. Якщо дні роботи при-
пали на вихідні і святкові дні, розрахунок заробітної плати
проводиться у такому ж порядку, як і за роботу у робочі дні,
а доплата за вихідні і святкові дні, нарахована за фактично
відпрацьований час, з урахуванням установленої кратності
додається до суми обчисленої заробітної плати;

5) менше місяця та захворіла на променеву хворобу,
пенсія обчислюється згідно із статтею 57 Закону України
«Про статус і соціальний захист громадян, які постраждали
внаслідок Чорнобильської катастрофи».

4. Якщо робота проводилася вахтовим методом, визна-
чення тривалості роботи у зоні відчуження і заробітної плати
для обчислення пенсії здійснюється виходячи з того, що

одна повна вахта (не менш як 14 робочих днів підряд) вва-
жається повним місяцем.

5. У разі коли кількість відпрацьованих днів у неповному
календарному місяці роботи більш як 25,4, пенсія обчислю-
ється виходячи із заробітної плати за фактично відпрацьо-
ваний час.

6. В усіх випадках премія, передбачена підпунктом З
пункту 1 постанови Ради Міністрів УРСР, Укрпрофради від
10 червня 1986 р. №207—7 (не більш як 400 карбованців на
місяць), що була визначена умовами оплати праці для осіб,
які безпосередньо брали участь у роботах, пов’язаних з лік-
відацією наслідків Чорнобильської катастрофи і запобіган-
ням забрудненню навколишнього природного середовища,
після проведеного розрахунку додається до суми обчисле-
ного заробітку.

7. Пенсії призваних на військові збори військовозо-
бов’язаних, які брали участь в ліквідації наслідків
Чорнобильської катастрофи та працювали у зоні відчуження
в 1986—1990 роках, призначаються виходячи із заробітної
плати, яку вони одержували за основним місцем роботи, з
урахуванням фактично відпрацьованого часу у зоні відчу-
ження, характеру виконуваної роботи, місця і тривалості
робочого дня (незалежно від періоду проведення розрахун-
ку оплати праці за умови, якщо такий розрахунок проведено
на підставі первинних документів про місце роботи і трива-
лість робочого дня згідно із сумарною кратністю оплати
праці, встановленою у відповідні періоди за зонами небез-
пеки: у ІІІ зоні — 5, II — 4, І — 3). При цьому в усіх випадках
заробітна плата для розрахунку пенсії не повинна бути ниж-
чою від фактично одержаної суми у зазначений період.

8. В усіх випадках розмір середньомісячної заробітної
плати для обчислення пенсії за роботу в зоні відчуження у
1986—1990 роках не може перевищувати З тис.

10. Призначення пенсії із заробітної плати, одержаної за
роботу за межами зони відчуження, провадиться на загаль-
них підставах відповідно до Закону України «Про загальноо-
бов’язкове державне пенсійне страхування».

11. Мінімальний розмір пенсії становить:
1) для учасників ліквідації наслідків аварії на

Чорнобильській АЕС:
I групи інвалідності — 180 відсотків прожиткового міні-

муму для осіб, які втратили працездатність;

II групи інвалідності — 160 відсотків прожиткового міні-
муму для осіб, які втратили працездатність;

III групи інвалідності — 145 відсотків прожиткового міні-
муму для осіб, які втратили працездатність;

2) для інших інвалідів, щодо яких встановлено причин-
ний зв’язок інвалідності з Чорнобильською катастрофою:

I групи інвалідності — 100 відсотків прожиткового міні-
муму для осіб, які втратили працездатність, з 1 січня 2012 р.
і 150 відсотків прожиткового мінімуму для осіб, які втратили
працездатність, з 1 липня 2012 р.;

II групи інвалідності — 100 відсотків прожиткового міні-
муму для осіб, які втратили працездатність, з 1 січня 2012 р.
і 125 відсотків прожиткового мінімуму для осіб, які втратили
працездатність, з 1 липня 2012 р.;

IIІ групи інвалідності — 100 відсотків прожиткового міні-
муму для осіб, які втратили працездатність, з 1 січня 2012 р.
і 110 відсотків прожиткового мінімуму для осіб, які втратили
працездатність, з 1 липня 2012 р.;

3) для дітей-інвалідів — 100 відсотків прожиткового міні-
муму для осіб, які втратили працездатність;

4) для непрацездатних членів сім’ї померлого годуваль-
ника, які були на його утриманні:

на одного непрацездатного члена сім’ї — 50 відсотків
пенсії по інвалідності померлого годувальника;

на двох і більше непрацездатних членів сім’ї— 100 від-
сотків пенсії по інвалідності померлого годувальника, що
розподіляється між ними рівними частинами.

12. У разі коли розмір пенсійної виплати (з урахуванням
надбавок, підвищень, додаткових пенсій, цільової грошової
допомоги, сум індексації та інших доплат до пенсії, встанов-
лених законодавством, крім пенсій за особливі заслуги
перед Україною) не досягає в інвалідів — учасників ліквідації
наслідків аварії на Чорнобильській АЕС, щодо яких встанов-
лено причинний зв’язок інвалідності з Чорнобильською
катастрофою, І групи — 285 відсотків, II групи — 255 відсот-
ків, III групи — 225 відсотків прожиткового мінімуму для осіб,
які втратили працездатність, виплачується щомісячна дер-
жавна адресна допомога до пенсії у сумі, що не вистачає до
зазначених розмірів.

У разі зміни прожиткового мінімуму для осіб, які втрати-
ли працездатність, проводиться перерахунок зазначеної
допомоги виходячи з розміру встановленого прожиткового
мінімуму,

13. Щомісячна додаткова пенсія за шкоду, заподіяну здо-
ров’ю, відповідно до Закону України «Про статус і соціальний
захист громадян, які постраждали внаслідок Чорнобильської
катастрофи» виплачується у таких розмірах до прожиткового
мінімуму для осіб, які втратили працездатність:

1) особам, що належать до категорії 1:
з числа учасників ліквідації наслідків аварії на

Чорнобильській АЕС:
інвалідам І групи — 50 відсотків;
інвалідам II групи — 40 відсотків;
Інвалідам III групи — 30 відсотків;
для інших інвалідів, щодо яких встановлено причинний

зв’язок інвалідності з Чорнобильською катастрофою:
з 1 січня 2012р.:
інвалідам І групи — 30 відсотків;
інвалідам II групи — 20 відсотків;
інвалідам III групи — 15 відсотків;
з 1 липня 2012 р.:
інвалідам І групи — 36 відсотків;
інвалідам II групи — 24 відсотки;
інвалідам III групи — 18 відсотків;
2) особам, що належать до категорій 2—4: 
з 1 січня 2012 р.:
особам, що належать до категорії 2, — 15 відсотків; осо-

бам, що належать до категорії 3, — 10 відсотків; особам, що
належать до категорії 4, — 5 відсотків; 

з 1 липня 2012 р.:
особам, що належать до категорії 2, — 18 відсотків; осо-

бам, що належать до категорії 3, — 12 відсотків; особам, що
належать до категорії 4, — 6 відсотків;

3) дітям-інвалідам, а також хворим внаслідок Чорно-
бильської катастрофи на променеву хворобу — 18 відсотків.

14. Щомісячна компенсація сім’ям за втрату годуваль-
ника внаслідок Чорнобильської катастрофи призначається
на кожного непрацездатного члена сім’ї, який був на його
утриманні, у розмірі 12 відсотків прожиткового мінімуму для
осіб, які втратили працездатність. 

15. Підвищення пенсій непрацюючим пенсіонерам, які
проживають на територіях радіоактивного забруднення,
передбачене статтею 39 Закону України «Про статус і соці-
альний захист громадян, які постраждали внаслідок
Чорнобильської катастрофи», здійснюється в таких розмірах:

тим, що проживають у зоні безумовного (обов’язкового)
відселення, — 13,2 гривні;

тим, що проживають у зоні гарантованого добровільно-
го відселення, — 10,5 гривні;

тим, що проживають у зоні посиленого радіоекологічно-
го контролю, — 5,2 гривні.
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МІСТО-СУПУТНИК АЕС : АТОМНИЙ СПОРТ

Насиченим та напруженим
видався 2011 рік для боксерів
— жінок Нетішина, які протягом
року взяли участь у чотирьох
найважчих змаганнях. Це —
чемпіонат України у лютому, де
перше місце посіла Альона Ко-
вальчук, а Оксана Михальчук та
Свєта Холшевнік були на
п’ятому місці. У квітні відбувся
чемпіонат світу в Антальї (Ту-
реччина), у червні — відбірко-
вий турнір до чемпіонату Єв-
ропи. У вересні дівчата змага-
лися на чемпіонаті Європи в м.
Оренбург (Росія). У змаганнях
на кубок України, що проходив

у м. Вінниця у листопаді, неті-
шинські боксери посіли три
призові місця: Оксана Михаль-
чук — друге, Світлана Холшев-
нік та Альона Ковальчук — третє
(див. «Атомник України» №47 за
24 листопада).

Спортивні перемоги — це
один бік життя 17—20-літніх дів-
чат. Але є ще й особисте життя,
навчання... І хоч що там було,
проте вони жодного разу не бід-
калися, не скиглили і всі сили
віддавали тренуванням, пере-
мозі. Я хочу через газету сказа-
ти теплі слова подяки своїм
вихованкам і попросити ДП

НАЕК «Енергоатом», ВП «Хме-
льницька АЕС», нетішинську
міську владу надати допомогу в
екіпіровці спортсменок. Їм пот-
рібні теплі спортивні костюми,
кросівки, куртки, шапочки, зма-
гальні рукавички, спеціальне
захисне обладнання на тіло.

Ми ні в кого не просили
заохочень за ті здобутки спортс-
менок, котрі прославляли рідне
місто, область, країну. Екіпі-
ровка ж їм конче потрібна, щоб
мати вигляд не гірший від своїх
суперниць. Та й зрештою, така
допомога буде кращою за всі
слова подяки дівчатам за їхні са-
мовідданість і любов до спорту.

Анатолій ГРУШИН, 
тренер з боксу

Нетішинські дівчата: самовідданість і любов до боксу
ДП «СХІДНИЙ ГЗК»: З УВАГОЮ ДО ВЕТЕРАНА

«Так приятно, что обо мне помнят»…
Ни много, ни мало — 102 года 21 ноября

отметил Почетный ветеран труда ГП «ВостГОК»
А.Г.Исак.

В таком почтенном возрасте Александр
Гаврилович продолжает вести активный образ
жизни. Конечно, он уже не так бодр как раньше, но
ежедневные прогулки на свежем воздухе по-пре-
жнему в распорядке дня старейшины комбината.
Годы берут свое, и долго ходить без отдыха
Александру Гавриловичу сложно. Да вот проблема,
возле его подъезда не было лавочки, чтобы при-
сесть. Как-то в разговоре с председателем совета
ветеранов управления комбината Н.Ф.Куркиным
Александр Гаврилович затронул этот вопрос.
Каким же приятным было удивление А.Г.Исака, ког-
да в день его рождения возле дома появилась
новенькая лавочка. Все работы по ее изготовлению
и установке выполнили работники комбината.

Татьяна КОРСУНОВСКАЯ


